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Protokoł Nr  V/2018 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  5 czerwca  2018 roku 

w sali  Gminnego Ośrodka Kultury  

w Osielsku  

 

Sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3 (na wniosek wójta gminy) ustawy  z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym  (t.j. Dz. U. z 2018 r.,  poz. 994 ze zm.). 

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 15
00

 do 17
50

. 

Na 15 radnych obecnych było 14 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

 Radni nieobecni usprawiedliwieni:  K. Lewandowski. 

 Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy p. W. Sypniewski, Sekretarz Gminy p. M. 

Domańska,    Skarbnik Gminy p. B. Nalaskowska oraz dyr. GZK p. L. Dziamski. 

Sołtysi:  M,. Wędzińska, Cz. Betyna.  

Radni powiatowi: Ż. Kaźmierczak. 

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych.   

8. Podjęcie uchwał:    

1) w sprawie aktualizacji podziału gminy Osielsko na okręgi wyborcze, 

2)  w sprawie aktualizacji podziału gminy Osielsko na stałe obwody,  

3)w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni w 

Osielsku, 

4) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Osielsko wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2017, 

5) w sprawie udzielenia  Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 r 

6) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący,  

7)  w sprawie  zmiany WPF, 

8)   zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Osielsko do 

realizacji Projektu "Klub Samopomocy w Gminie Osielsko",  

9) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż użytkownikowi wieczystemu  nieruchomości, 

10) w  sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny – gruntu położonego w Osielsku, 

11)w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie kosztów związanych  

z ochroną powietrza, 

12)  w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli, 

13) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, 

14) w sprawie przyjęcia zarządzania odcinkiem drogi powiatowej w Osielsku, 
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15)  w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów  położonych przy 

ul. Ks. H. Mrossa w Niemczu. 

16)w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy  skargi 

Prokuratora Okręgowego w  Bydgoszczy. 
    9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Ad. 3  

Porządek obrad: 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że na wniosek Wójta Gminy zostaje wprowadzony 

dodatkowy projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Bydgoszczy  skargi Prokuratora Okręgowego w  Bydgoszczy, który 

został omówiony na posiedzeniach komisji.  

Porządek obrad został  przyjęty  jednogłośny – za.  

  

Ad. 4. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokoł w drodze głosowania został przyjęty następującą ilością głosów: 

za - 13 

przeciw - 0 

wstrzymał się - 1. 

Ad. 5.   

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  uchwał. 

stanowi załącznik do protokołu.  

Na wstępie Wójt przedstawił skrótowo kilka faktów dot. zamierzeń firmy Besspol pod kątem 

artykułu w gazecie Express Bydgoski w dniu 1 czerwca 2018 r. Informacja stanowi załącznik 

do sprawozdania Wójta. 

Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada przyjęła przez aklamację. 

Pytania zadali: 

A. Różański - zapytał o kwestię budowy w etapach, świetlicy z funkcją przedszkola w 

Niemczu. Jaka będzie kolejność budowy  etapów. 

Wójt poinformował, że z uwagi na duże koszty zostały wprowadzone ograniczenia oraz 

zadanie zostało rozdzielone na dwa etapy. 

K. Cichański -zapytał czy Wójt sprostował artykuł, który ukazał sie w gazecie "Expres  

Bydgoski" , że w Osielsku ma powstać spalarnia odpadów. 

Wójt - nie. Firma wystąpiła o wydanie decyzji środowiskowej związanej ze  zwiększeniem 

działalności dot. budowy hali do przetwarzania tworzyw sztucznych. 

A. Matusewicz- zapytał o możliwość zapoznania się z projektem przebudowy skrzyżowania 

w Osielsku Szosa Gdańska-Kolonijna- Centralna. 

Wójt - oczekuję ostatecznej koncepcji i projekt ma być gotowy w miesiącu sierpniu br.  

Sł. Ciepły ( mieszkaniec Niemcza)- zapytał o koncepcję wokół węzła komunikacyjnego S5. 

Czy planowana jest  budowa kanalizacji i wodociągu. 

Wójt poinformował, że jest podjęta uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wokół węzła komunikacyjnego trasy S5. Plan uwzględnia budowę sieci 

wodno-kanalizacyjnej. 
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Ad.  6.  

 Składanie interpelacji: 

 

A. Wiekierak, A. Matusewicz i A. Różański: 

 "Do Wójta Gminy Osielsko  

dot. budowy zakładu do składowania, a później przetopu plastikowych śmieci 

 W związku z wydaną w dniu 29.03.2018 r. przez Wójta Gminy Osielsko decyzją o 

środowiskowych uwarunkowaniach dotyczącą zwiększenia zakresu działania firmy z ulicy 

Sokolej w Osielsku, i postanawiającą o braku potrzeby przeprowadzenia oceny oddziaływania 

na środowisko dla tego przedsięwzięcia, STANOWCZO PROTESTUJEMY PRZECIWKO 

takiej decyzji. 

Jesteśmy przekonani, że w omawianej sprawie absolutnie należy przeprowadzić ocenę 

oddziaływania planowanej rozbudowy firmy wraz z planowaną w niej działalnością na 

otaczające ją środowisko. 

Uzasadnienie naszej opinii najlepiej oddaje treść odwołania z dnia 2018.04.20. Odwołanie od 

decyzji, jak wyżej, złożyła do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Bydgoszczy 

firma Precyzja-Service sp. z o.o. Bydgoszcz, która posiada działkę sąsiadująca z działką na 

której planowana jest rozbudowa firmy przy Sokolej w Osielsku. 

Wójt Gminy Osielsko przekazując przedmiotowe odwołanie do Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Bydgoszczy wniósł o utrzymanie zaskarżonej decyzji w mocy. 

Wójt tym samym pozostał przy swoim wcześniejszym stanowisku wyrażonym w 

postanowieniu z dnia 21 lutego 2018 r. i uważa, że opracowanie raportu oddziaływania na 

środowisko w omawianym przypadku nie jest konieczne. 

My radni gminy Osielsko po spotkaniu i rozmowach oraz po obyciu wizji w terenie  

i przeczytaniu artykułu pod tytułem "Palący problem składowisk odpadów. Tak się robi 

biznes na gumie i plastiku" (Express Bydgoski z 01.06.2018 r.) jesteśmy przekonani, że taki 

raport w omawianej sprawie należy opracować. 

Za dużo jest niewiadomych, zbyt wiele rozbieżności, za mała jest możliwość kontroli ze 

strony Wójta Gminy Osielsko np. co do rzeczywistej wielkości przywożonych, składowanych 

i przerabianych odpadów wszelakiego rodzaju w tym ich pochodzenia i stopnia 

wcześniejszego podczyszczenia (np. pozyskanych z niemytych opakowań po środkach 

spożywczych czy skażonych substancjami do zwalczania grzybów i chwastów w rolnictwie), 

a za wielkie potencjalne zagrożenie dla mieszkańców gminy Osielsko, aby tak ważną sprawę 

pozostawić bez dogłębnego wyjaśnienia wszystkich wątpliwości. 

A wszystko to odbywać się ma na nieruchomości oddalonej zaledwie o 150 metrów od 

Publicznego Przedszkola nr 1 przy ulicy Bałtyckiej w Osielsku i w odległości 200 metrów od 

budynku niepublicznego przedszkola „Akademia Przedszkolaka” przy ulicy Orlej!!! 

Analizując czynności podejmowane przez Wójta przy prowadzeniu tego postępowania 

administracyjnego, zauważyć można brak refleksji i chęci postawienia się na miejscu 

bezpośrednich sąsiadów planowanej inwestycji i zabezpieczenia ich interesów.  

Już po sześciu dniach od złożenia wniosku (bez jego dogłębnego przeanalizowania  

i wzywania o uszczegółowienie) kierowane są pisma o wydanie opinii do Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska i Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego. A 

skoro tak szybko wniosek jest przekazywany dalej do rozpatrzenia, to same rodzą się pytania 

o szczegóły w nim ujęte. 

Czy Wójt zażądał od wnioskodawcy przedstawienia różnych wariantów planowanej 

inwestycji? 

Czy rozważano magazynowanie surowców w zamkniętej hali, tak aby ograniczyć ryzyko 

przenikania różnych substancji do gruntu i oddziaływania na sąsiednie nieruchomości? 



4 
 

Czy dokładnie przeanalizowano uciążliwości zapachowe i skalę hałasu na wszelkie sąsiednie 

obiekty? Najbliższe znajdują się tylko 6 metrów od terenu inwestycji, a w ramach 

planowanych przedsięwzięć zakłada się podgrzewanie plastiku! 

Czy aby na pewno oddziaływanie planowanej inwestycji nie będzie przekraczało granic 

terenu na którym ma być ona zlokalizowana, co wiązało by się z jej niezgodnością  

z obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego? 

W jaki sposób planuje się zadbać o bezpieczeństwo przeciwpożarowe sąsiadujących posesji? 

Z emitowanych materiałów telewizyjnych wynika że pożary tego typu substancji są trudne do 

opanowania i długotrwałe, w związku z powyższym szczególnie istotne wydaje się w tym 

przypadku zadbanie o bezpieczeństwo sąsiednich mieszkańców i przedsiębiorców, a także 

przyszłych pracowników zakładu. 

Skutki takiego działania (nie przystąpienia do opracowania raportu oddziaływania na 

środowisko) mogą być bardzo uciążliwe nie tylko dla najbliższych sąsiadów firmy na ulicy 

Sokolej, lecz także nawet tragiczne dla całej gminy (skażenie wód, zanieczyszczenie 

powietrza, pożary, utrudnienia transportowe i inne). 

Już obecna działalność tej firmy sprawia określone problemy. Wystarczy pojechać i zobaczyć 

setki balotów z wyrobami firmy, które zalegają wszędzie, nawet na trawnikach i drogach 

gminnych. 

Dodatkowo skoro zaplanowany wjazd na teren inwestycji ma być zlokalizowany od ulicy 

Sokolej, to dojazd będzie odbywał się zawężoną (na wysokości działek 550/3 i 550/5) 

odcinkami nawet do 3 metrów szutrową drogą, bo wjazd od strony Al. Jana Pawła II jest 

nieprzejezdny. 

Występując w imieniu mieszkańców gminy Osielsko nie zgadzamy się na rozbudowę zakładu 

na ulicy Sokolej w Osielsku bez uzyskania pewności, że ta rozbudowa nie zaszkodzi 

mieszkańcom, których reprezentujemy".  

 

 A. Matusewicz- "Panie Wójcie, trwa budowa ulicy Leśnej w Osielsku. Widząc zakres  

i jakość prac proszę o informację: 

 1.      Czy inwestycja przebiega zgodnie z harmonogramem, tj. ulica będzie przejezdna od 

1 lipca, a jej ukończenie nastąpi w ustalonym terminie? 

      2.      Czy krawężniki drogowe ustawiane są na właściwym fundamencie, zgodnie z 

projektem? 

       3.      Kto personalnie kontroluje teraz oraz sprawdzi finalnie wykonanie prac? 
 Z informacji uzyskanych od okolicznych mieszkańców wynika, że nie rozpoczęto jeszcze 

robót przy głównym kolektorze. Zwrócono również moją uwagę, że krawężniki ustawiane są 

na ławie bez odpowiedniego bocznego oporu betonowego. Dla porównania, na ul. Tuberozy 

(właśnie oddaną do użytku) opór ma przekrój prostokątny i wynosi 10-15 cm, na ulicy Leśnej 

ów opór ma przekrój trójkątny o podstawie kilkunastu centymetrów. Tak posadowiony 

krawężnik łatwo wyłamie każdy najeżdżający samochód.  

  

Wzdłuż ulicy Centralnej, przed boiskiem bejsbolowym w Osielsku „straszą” suche drzewka w 

niedawno posadzonej alei akacjowej. Zapewne miały zadać szyku i pokazać władzom 

powiatu bydgoskiego, który już dawno o tym zapomniał, że to ulica centralna (nie tylko  

z nazwy) w naszej gminie. Niestety stylistycznie idziemy ramie w ramię z powiatem!  

  

     1.      Kto i kiedy wymieni martwe drzewa na żywe?  
  

Nie wierzę w żadne dwuletnie gwarancje wykonawcy, o której przed ponad trzema laty 

triumfalne zapewniał mnie dyr. GZK, kiedy interweniowałem w sprawie suszek przy ulicy 
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Leśnej. Tam nowych drzew nie zasadzono. Część z nich usunięto. Kilka, między ulicami 

Lipową, Dębową a Świerkową, stoi do dziś! 

 W skrajni jezdni od strony rowu odparowującego, ulicy Zakopiańskiej, łączącej Krakowską z 

Karpacką, w licznych miejscach powstały „fiordy” obnażające fatalną jakość wykonanych 

prac, a przede wszystkim stwarzając realne niebezpieczeństwo pojazdom. W kilku miejscach 

podmyta obróbka kamieniarska przepustów „wisi” w powietrzu. Kilka dni temu, ktoś 

próbował coś z tym zrobić, rozpaczliwie sypiąc w wybrane bruzdy kruszywo. Z taką 

„fachowością” spotkałem się tylko w filmach Barei. Z okien samochodu tej destrukcji 

pobocza nie widać. Pieszo lub jadąc rowerem - już tak. Dla ułatwienia dysponuję zdjęciami.  

  

      1.   Kiedy wykonawca zostanie wezwany do naprawy, wzmacniając skrajnie i usuwając z 

rowów osuniętą ziemię? Kto i kiedy  personalnie sprawdzi stan wykonanych robót? 

     2.      Czy na ulicy Zakopiańskiej nie powinny zostać wymalowane znaki poziome? 

Przejazd wzdłuż wyjątkowo głębokiego rowu jest niebezpieczny - biała linia może 

uchronić przed wypadkiem. 
     3.   Z ulicy Zakopiańskiej prowadzi w szczere pole wiele wjazdów ułożonych z pięknej 

czerwonej betonowej kostki. Kiedyś będą prowadziły zapewne do domów. Niestety na 

przystanek autobusowy kostki tej nie wystarczyło. Podłoże dla pasażerów wysypano szarym 

tłuczniem. Ciekawe, czy zabrakło tylko kostki… 

 Ad. 7.  

 Zapytania do radnych powiatowych:   

A. Różański - od dwóch lat walczę o namalowanie pasów na jezdni ul. Bydgoskiej i nadal nie 

ma żadnych efektów.   

K. Lachowska- na zawiadomieniach ze Starostwa Powiatowego prócz nr działek winno być 

oznaczone przy jakiej ulicy. O taką informację wnioskowałam  pracowników starostwa i bez 

efektów. 

A. Wiekierak- zapytał, czy są jakieś postępy poprawy bezpieczeństwa skrzyżowania ul. 

Bydgoskiej- -Kopernika i Kolonijnej.  

K. Cichański-  na ul. Kolonijnej, na wysokości posesji nr 37 jest znaczne  zapadnięcie jezdni 

chodnik. Jest efekt przejścia z siecią wod-kan  pod jezdnią  do nowo powstałego osiedla. 

Starostwo nie dopełniło staranności przy odbiorze robót.   

A. Matusewicz- na ul. Centralnej, jadąc w kierunku ul. Karpackiej, druga studzienka przed 

węzłem betoniarskim zapada się. 

Ż. Kaźmierczak zapoznała z treścią pisma Starosty Bydgoskiego z dnia 11 maja 2018 r., który 

udzielił odpowiedzi na wnioski zgłoszone na Sesji Rady Powiatu. Pismo stanowi załącznik do 

protokołu oraz zostało przekazane radnym Rady Gminy Osielsko. 

Ad. 8.   

Podjęcie uchwał:     

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie aktualizacji podziału gminy 

Osielsko na okręgi wyborcze. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- 

za. 

Uchwała Nr V/33/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie aktualizacji podziału gminy 

Osielsko na stałe obwody. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 
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Uchwała Nr V/34/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni w Osielsku za  2017 rok. Uchwała w drodze 

głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

 

Uchwała Nr V/35/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Osielsko za 2017 r. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

Osielsko za rok 2017 wraz z  informacją o stanie mienia Gminy, udostępnione  jest na stronie 

BIP, było również przedmiotem prac komisji. Przewodniczący obrad, zanim oddał głos 

Wójtowi Gminy zapoznał radę - odczytał uchwałę Uchwała Nr 13/S/2018 Składu 

Orzekającego Nr 2 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 18 kwietnia 2018 

roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Osielsko sprawozdaniu   

z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy.    

Następnie głos zabrał Wójt gminy, który omówił  wykonanie budżetu gminy za rok 2017. 

Przewodniczący obrad, udzielił głosu przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. Pan K. 

Cichański odczytał protokoł komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Osielsko absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Osielsko za rok 2017. Komisja 

wnosi o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Osielsko za wykonanie budżetu gminy za 

rok 2017. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. W związku z tym, że przyjęcie sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy wiąże się z  następnym projektem uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 rok, w pierwszej 

kolejności oddając głos przewodniczącym komisji zasugerował  przedstawienie stanowisk do 

obu projektów uchwał. W pierwszej kolejności głos zabrali przewodniczący komisji. 

 I.Kraszkiewicz – Komisja rozwoju gospodarczego przeanalizowała dochody i wydatki. 

Komisja skupiła się na wydatkach funkcjonowania szkół w gminie, przedszkola publicznego, 

dotacji dla przedszkoli niepublicznych, ujęte w działach  Oświata  i wychowanie i Edukacyjna 

Opieka Wychowawcza w roku 2017 wyniosły 19 421 881,80 zł. Stanowiły 25,6 % ogółu 

wydatków budżetu. 

 Wydatki w dziale Transport i łączność wynosiły 15 862 634,10 zł i stanowiły 20,9 % 

ogółu wydatków budżetu. Obok inwestycji drogowych - dotacja dla miasta Bydgoszcz  

w kwocie 987 058,62 zł na funkcjonowanie podmiejskich linii autobusowych nr 93, 94 i 95 

oraz bieżące utrzymanie dróg w gminie - 1 646 505,84 zł i  remonty dróg - 2 682 041,95 zł. 

 Wydatki w dziale Rodzina wynosiły 12 138 055,00 zł i stanowiły 16 % ogółu 

wydatków budżetu w roku ubiegłym. W tym świadczenia wychowawcze 500+ na które 

wydatkowano 8 904 973,37 zł oraz świadczenia rodzinne i świadczenia z funduszu 

alimentacyjnego, na które wydatkowano – 3 046 055,01 zł. 

Z tytułu odszkodowań za grunty przejęte przez gminę pod drogi na mocy ustawy o 

gospodarce nieruchomościami i "spec ustawy" wypłacono  –  2 587 307,65  zł. 

W roku 2017 gmina zaciągnęła kredyt w kwocie 3 600 000,00 zł, dokonała spłat długu  

w kwocie 5 666 025,50 zł. Zgodnie z zawartymi z Zarządem Wojewódzkiego Funduszu 
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Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu umowami gmina wystąpiła  

o umorzenie części rat zaciągniętych w latach poprzednich pożyczek. Fundusz umorzył 

gminie w roku 2017 pożyczki w kwocie – 416 627,50 zł. 

Na dzień 31.12.2017  r. kwota zadłużenia  gminy wynosiła – 14 298 400,00 zł, z tego: wobec 

banków – 12 051 000,00 zł, z tytułu pożyczek z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu – 2 247 400,00  zł. Zadłużenie stanowiło 16,3 % 

zrealizowanych dochodów budżetu. Natomiast na dzień 31.12.2016  r. kwota zadłużenia  

gminy wynosiła – 16 781 053,00 zł. Zadłużenie stanowiło 21,8 % zrealizowanych dochodów 

budżetu.  

 Komisja rozwoju gospodarczego w obecności 6 członków, przyjęła sprawozdanie  

z wykonania budżetu gminy za rok 2017 oraz uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Osielsko absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017. Wynik głosowania był 

następujący: 3 członków komisji -za, od głosu wstrzymało się 3 członków komisji. 

   

M. Zielińska przewodnicząca komisji ds. rodziny. Komisja również zapoznała się ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2017 rok, informacją o stanie mienia 

komunalnego, sprawozdaniem finansowym oraz opinią RIO Bydgoszcz. Analizując przebieg 

wykonania budżetu gminy, komisja zwróciła uwagę, żeby wcześniej ogłaszać przetargi, aby 

był jeszcze czas na ewentualne ogłoszenie  drugiego przetargu. Umożliwiłoby  to wykonanie 

zadania inwestycyjnego jeszcze przed okresem zimowym. 

Komisja ds. rodziny jednogłośnie – za, przyjęła sprawozdanie oraz jednogłośnie – za,  jest za 

udzieleniem Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu  za rok 2017. 

 A. Matusewicz-   Choć w Osielsku budujemy sporo dróg i sieci wodno-kanalizacyjnych, to i 

tak nie dogodzimy wszystkim. Inwestycje zawsze, w każdej gminie, budzą sporo emocji. 

Powinniśmy być jednak bardziej efektywni. Z moich obserwacji wynika, że prace te nabierają 

tempa dopiero w drugim półroczu. Tak jest od lat. A miniony rok był szczególny pod tym 

względem. Ratując budżet, zadania zostały przeniesione na rok bieżący. Już widać, że nie 

wyjdzie to najlepiej, bo zrobimy mniej, za dużo większe środki.  

Dokoła nas jest wiele przykładów obnażających niewydolność inwestycyjną i tolerancję do 

bylejakości. Świadczą o tym liczne uwagi i poprawki po zakończonych robotach. Przykład 

zapadniętej jezdni, o którym mówiłem w swojej interpelacji, to epizodzik.   

W związku z tym będę głosował przeciw absolutorium dla wójta, ponieważ nie wydatkujemy 

tego, co mamy zaplanowane, a to co realizujemy - nie jest rzetelnie nadzorowane. Uważam, 

że wójt nie ma wsparcia w realizacji zadań inwestycyjnych a urzędnicy odpowiadający  za 

przetargi nie dotrzymują terminów ich ogłoszenia np. choć przetarg przygotowany jest w 

kwietniu, to z niewiadomych powodów jego ogłoszenie następuje dopiero w ostatnim 

tygodniu maja. Uważam taki stan za nieprawidłowy. 
A. Różański - niepokoi mnie stan zadłużenia niektórych podatników, co zasygnalizowała 

komisja rewizyjna w swoim protokole. W jaki sposób przymusić dłużników do płacenia może 

dokonywać wpisów na hipotekę.  

B. Nalaskowska- poinformowała, że sukcesywnie są dokonywane wpisy na hipotekę. 

 

A. Wiekierak-  trzeci rok z rzędu zwracam uwagę, że należy zwiększyć obsadę etatową,  

o 1 etat w referacie inwestycji. Zwiększenie o 1 etat, to koszt dla urzędu gminy jakieś  60 -70 

tys. zł rocznie, a przecież zadań inwestycyjnych "przerabianych" w skali roku jest za bardzo 

duże środki finansowe. Przyczyni się do poprawy jakość wykonanych inwestycji poprzez 

odpowiedni nadzór. Obecnie, pracownik prowadzący inwestycje nie jest w stanie, być w 

terenie i jednocześnie wyko9nywać prace biurowe.  
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Następnie radny podziękował za realizację zadań inwestycyjnych w sołectwie 

Maksymilianowo oraz za zmianę zakresu technologii budowy ul. Okrężnej.    

 

Wobec braku dalszych pytań, przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek swój  

o zamknięcie dyskusji. Wynik głosowania był następujący: 
za -12 

przeciw – 0 

wstrzymało się - 2 

 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Osielsko wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

rok 2017. Wynik głosowania był następujący: 

za -12 

przeciw – 2 

wstrzymał się - 0 

 

Uchwała Nr V/36/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium  z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2017.   

Przewodniczący obrad odczytał uchwałę Nr 6/Kr/2018 Składu Orzekającego Nr 2Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 18 maja 2018 roku w sprawie opinii 

 o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Osielsko w sprawie absolutorium dla Wójta 

Gminy Osielsko za 2017 rok.   

 

 Wobec brak pytań, przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2017. 

Wynik głosowania był  następujący: 

za -12 

przeciw – 1 

wstrzymał się - 1 

 

Uchwała Nr V/37/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

 
Uchwała Nr V/38/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osielsko na lata 2018 –2026. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie- za. 
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Uchwała Nr V/39/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Osielsko do realizacji i złożenia wniosku 

aplikacyjnego dla Projektu „Klub Samopomocy w Gminie Osielsko” w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020  ze 

środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach ZIT.    
Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr V/40/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

  Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

użytkownikowi wieczystemu  w tr6ybie bezprzetargowym prawa własności nieruchomości 

gruntowych. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr V/41/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie 

darowizny – gruntu położonego w Osielsku. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr V/42/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji celowej na dofinansowanie kosztów przedsięwzięć związanych z ochroną powietrza 

na terenie gminy Osielsko. 

 A. Matusewicz- zapytał o zapis "losowanie wniosków" czy to będzie optymalny wybór 

wniosków. 

Wójt - zaproponowałem tę autopoprawkę ponieważ losowanie będzie najoptymalniejszą 

formą wyłonienia 15 wniosków kwalifikujących się do dofinansowania. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik 

głosowania był następujący: 

za - 13 

przeciw - 0 

wstrzymał się - 1 
Uchwała Nr V/43/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Osielsko. Wynik głosowania był następujący: 
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za -12 

przeciw – 0 

wstrzymało się - 2 

 

Uchwała Nr V/44/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach prowadzonych przez Gminę Osielsko. 

Wynik głosowania był następujący: 

za -12 

przeciw – 0 

wstrzymało się - 2 

 

Uchwała Nr V/45/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia zarządzania 

odcinkiem drogi powiatowej 1508 C Niemcz – Jarużyn (ul. Kolonijna) na odcinku od km 

1+965 do km 2+061. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr V/46/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów  położonych przy ul. Ks. Henryka Mrossa  

w Niemczu, gm. Osielsko. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr V/47/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi Prokuratora Okręgowego  

w  Bydgoszczy wraz z odpowiedzią na skargę. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr V/48/2018 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Ad.  9. 

 Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje: 

Wójt odpowiedzi  na złożone interpelacje zostaną udzielone na piśmie. Na, co radni 

składający interpelacje wyrazili zgodę. 
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Ad. 10.   

Wolne wnioski i zapytania:   

G. Paliwoda- zapytał o lądowisko dla helikoptera sanitarnego, czy powstanie.  

Na jakim etapie jest przebudowa ul. Jastrzębiej, czy jest wykonany projekt. 

Wójt - sprawa lądowiska  dla helikoptera,  procedura trwa. Na ul. Jastrzębią projekt jest na 

ukończeniu. 

I. Ratuszna - wnioskowała o dwa progi zwalniające na ul. Rekreacyjnej w Bożenkowie, celem 

poprawy bezpieczeństwa.   

Wójt - żeby wykonać progi zwalniające musi być wykonany projekt zmiany organizacyjny 

ruch przez Starostwo Powiatowe.  

A. Matusewicz- zgodnie z wcześniejszymi informacjami oczekuję od Wójta informacji  

o lokalizacji dodatkowego PSZOK-u.  

Roboty budowlane na ul. Leśnej w Osielsku powinny być skoordynowane z Bydgoszczą   

-budową zjazdu z górki do ul. Zamczysko, aby po zakończeniu inwestycji cały odcinek był 

przejezdny. Ze strony m. Bydgoszcz nie widać postępu prac.  

Wójt -   drugi PSZOK-u planowany  jest w Jagodowie przy ul. Bydgoskiej, tam gdzie obecnie 

składowane są materiały drogowe.  

B. Polasik - zapytała o ul. Jeździecką czy będzie przebudowywana.  

Wójt -   jak wynika z informacji uzyskanej z  Zarządu Dróg Miejskich w Bydgoszczy  nie 

wykonują projektu przebudowy ul. Jeździeckiej.  

Cz. Betyna- wnioskował o uprzątnięcie worków ze śmieciami, które leżą na ul. Sygnałowej  

w Maksymilianowie. Zapytał, czy na wyprofilowanie progów zwalniających na ul. Głównej 

musi być wykonany projekt.  

Wójt odpowiedział, że na  jakiekolwiek wykonywanie prac, w tym również zmiana profilu 

progów musi być projekt.  

K. Cichański wnioskował o zlikwidowanie dziur przy skrzyżowaniu ul. Kolonijnej z ul. Szosa 

Gdańska. 

M. Wędzińska wnioskowała o wyrównanie i nawiezienie kamieniem tłuczniem ul. Wodną  

w Bożenkowie.  

J. Baumgart - kilkanaście razy pytałem o ul. Kwiatową w Osielsku, na której nadal odbywa 

sie przeładunek towarów zarówno na ulicy jak i  w pasie drogowym. Stoją palety oczekujące 

na kolejny przeładunek. Jest to uciążliwe  dla mieszkańców i niebezpieczne dla  

przechodniów.  

Wójt zobowiązał dyrektora GZK do nałożenia opłat za zajmowanie pasa drogowego. 

A. Matusewicz- zaobserwował, że firma Eldent również zajmuje pas drogowy bez płacenia. 

 

Przewodniczący obrad  zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 


